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Prehľad udalostí na stredu 12. februára  
  12. 2. 2025, 6:30, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Prehľad udalostí na stredu 12. februára

Vedúci vydania:

predpoludním: J. Vajdeľová

popoludní: I. Matejička

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

---------------------------------------------------------------

Technická podpora: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

09.00 Konferencia Nie kyberšikane

Košice, Kasárne/Kulturpark Košice, Kukučínova 2

09.00 First Lego League - Regionálny turnaj Challenge a festival Explore

Témou tohto ročníka pod názvom Submerged je výskum oceánov pre lepšiu budúcnosť nás všetkých

Košice, UPJŠ, Prírodovedecká fakulta, Jesenná 5

09.00 Konferencia Cyklokoalície: Cyklomestá (12. - 13. februára)

Téma: Mobilita a kvalita života v mestách a obciach

Trnava, Malý Berlín, Štefánikova č. 4

09.15 TK strany Demokrati

Téma: Oznam Ficovi: Taraba porušuje zákon! Zaujíma Vás to, pán premiér?

Bratislava, pred Úradom vlády SR

10.00 Finále súťaže Guardians

Experti budú brániť slovenskú energetickú infraštruktúru pred útokom zahraničných hackerov

Bratislava, Slovenská sporiteľňa, centrála, Tomášikova č. 48

10.00 TK strany Demokrati

Téma: Čo zatajil Kamenický o dlhopisoch?

Bratislava, centrála Demokratov, Miletičova 21

10.00 TK hnutia Progresívne Slovensko

Téma: Zastavme ďalšiu vlnu zdražovania

Bratislava, centrála PS, Štúrova ulica č. 4, vchod z Jesenského ulice

text, zvuk

10.00 73. schôdza vlády SR
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Bratislava, ÚV SR, Námestie slobody č. 1, vstup bude z Leškovej ulice

text, video, zvuk, foto, live

10.30 Brífing Kresťanskej únie

Téma: Stanovisko Kresťanskej únie k ústavným zmenám navrhovaným R. Ficom

Bratislava, NR SR, tlačová miestnosť, Námestie A. Dubčeka 1

text, zvuk

11.00 TK strany Sloboda a Solidarita

Téma: Nové aspekty a nebezpečenstvá v súvislosti s elektrárňou Málinec

Bratislava, Liberálny dom, Priemyselná 8

text, zvuk

14.10 TK Kresťanskodemokratického hnutia

Téma: Kruté dosahy konsolidácie a krátenia daňového bonusu na rodiny s deťmi

Bratislava, centrála KDH, 3. poschodie, Šafárikovo nám. 4

text, zvuk

14.30 Premiéra seriálu Vina za účasti hercov a tvorcov

Bratislava, Cinemax Bory Mall

text, video, zvuk, foto

14.30 Otvorenie zrekonštruovaných priestorov rehabilitácie

Banská Bystrica, DFNsP, Námestie Ludvíka Svobodu 4

text, zvuk

15.30 Vernisáž Archívy - základ identity štátu

70 rokov organizovaného archívnictva na Slovensku a 50 rokov od prijatia prvého slovenského zákona o archívnictve.

Výstava potrvá do 18. marca 2025.

Bratislava, Bratislavský hrad, Západná terasa

text, foto

16.00 Oceňovanie troch najstarších párov

Ocenené budú za ich dlhoročný manželský zväzok za účasti primátora mesta Piešťany Petra Jančoviča

Piešťany, mestská knižnica

text

16.00 Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava - Devínska Nová Ves

Bratislava, Vila Košťálová, sobášna sieň, Novoveská ulica č. 17

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk
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Iba dve východoslovenské univerzity uspeli vo výzve rezortu  
  12. 2. 2025, 6:40, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ
Dosah: 3 556 GRP: 0,08 OTS: 0,00 AVE: 251 EUR 

Iba dve východoslovenské univerzity uspeli vo výzve rezortu

Východ Spravodajstvo

Opravovať sa bude UVLF a Prešovská univerzita.

Ministerstvo školstva vyhlásilo takmer pred dvoma rokmi výzvu na rekonštrukciu a modernizáciu budov vysokých škôl a internátov v
hodnote 53 miliónov eur. Prihlásiť sa mohli verejné aj štátne zariadenia. Po vyhlásení výzvy univerzity na východe Slovenska avizovali,
že sa chcú so svojimi projektmi zapojiť, nie všetky však boli úspešné. Univerzita Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach chcela z
prípadnej dotácie postupne vytvoriť moderný univerzitný komplex. Podľa hovorkyne univerzity Laury Hoľanovej sa to ale týmto spôsobom
nepodarí:

„Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach sa zapojila do predmetnej výzvy, avšak neúspešne. Ani na jeden z uvedených projektov,
o ktorých sme Vás informovali v júli 2023, UPJŠ neboli poskytnuté finančné prostriedky.“

UPJŠ plánovala stavebné úpravy objektu, kde sídli Ústav histológie Lekárskej fakulty a Ústav chemických vied Prírodovedeckej fakulty či
obnovu Rektorátu na Šrobárovej, Študentských domovov a Fakulty verejnej správy na Popradskej.

Výzvu chcela využiť aj Technická univerzita v Košiciach (TUKE). Podľa vyjadrenia sa uchádzala o najvyššiu možnú výšku dotácie, ktorú
by použili na komplexnú rekonštrukciu internátov na Jedlíkovej a vytvorenie moderného ubytovacieho komplexu. Ani TUKE však
nefiguruje medzi univerzitami, ktoré z tejto výzvy získali financie. Aj kvôli tomu sa aktuálne uchádza o 9,5 milióna eur z novej výzvy. Na
obnovu internátu Jedlíkova 9 už dokonca ukončili verejné obstarávanie a pri obnove rátajú s 10-percentným spolufinancovaním.

UVLF pristúpila k obnove viacerých budov / KOŠICE ONLINE

Ako jediná z košických tak uspela Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie (UVLF).

„Z výzvy ministerstva školstva, získala Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach podporu na štyri projekty. Vďaka tomu
obnovuje štyri pavilóny. Celková schválená výška prostriedkov mechanizmu je takmer 2 132 000 eur. Pri všetkých štyroch projektoch v
starších budovách pavilónov P1, P2, P3 a P13 je predmetom rekonštrukčných prác zateplenie fasád, striech, výmena okien, zasklených
stien a vchodových dverí. Predpokladané úspory energie sú od 57 do 70 percent,“ uviedla hovorkyňa UVLF Zuzana Bobriková.

Projekty riešia aj debarierizáciu objektov a inštaláciu výťahov pre imobilných. Svietidlá budú zároveň vymenené za úspornejšie.

„Projekt P 13 je už po kolaudácii, finančná realizácia nie je ešte ukončená. Projekty P1, P2 a P3 sa realizujú, takže zatiaľ nie je možné
vyčísliť celkový objem výdavkov, pretože môžu vzniknúť počas stavby práce navyše, ktoré univerzita uhradí z vlastných zdrojov,“ doplnila
Bobriková.

Z Plánu obnovy realizuje univerzita ešte projekt Pamiatková obnova budovy spojených Pavilónov č. 8 a 9, ktorý už ale spadá pod
ministerstvo dopravy.

Prešovská univerzita v Prešove pôvodne zamýšľala z výzvy financovať obnovu hlavnej budovy vysokoškolského areálu. Hovorkyňa Mária
Dudová-Bašistová pre Rádio Košice potvrdila, že sa jej to podarilo:

„Vďaka tejto výzve bolo možné zapojiť sa do jednej z najväčších investícií v histórii Prešovskej univerzity. Ide o projekt rozsiahlej
rekonštrukcie budovy Vysokoškolského areálu na Ulici 17. novembra v Prešove. Investícia prevyšuje desať miliónov eur. Rekonštrukčné
práce odštartovali v minulom roku a aktuálne stále prebiehajú. Vykonávané sú za bežného chodu univerzity. Aktuálne študuje na
univerzite vyše 8500 študentov.“

Úspešné projekty sa majú zrealizovať najneskôr do polovice roka 2026.

Autor: RÁDIO KOŠICE

Autor: Autor: RÁDIO KOŠICE

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/3951256044/36dc594b8d3c2a719681?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3NDIwNDAwOTksIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6Mzk1MTI1NjA0NCwidGlkIjozMDE4OX0.CPKyQ7-xFFfZRkL-E_uIX6FAQgtKIzdlnPQ3rVFrM2M
https://www.kosiceonline.sk/iba-dve-vychodoslovenske-univerzity-uspeli-vo-vyzve-rezortu


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 6

Správy  
  12. 2. 2025, 7:01, Relácia: Rádio Košice, Stanica: Rádio Košice, Vydavateľ: MARK MEDIA s. r. o., Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

[strojový prepis] …Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach chcela z prípadnej dotácie postupne vytvoriť moderný univerzitný
komplex. Podľa Laury ho lanovej sa to ale takýmto spôsobom nepodarí. Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach sa zapojila do
predmetnej výzvy, avšak neúspešne.…

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/3953288964/e7700830cdcb777eb677?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3NDIwNDAwOTksIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6Mzk1MzI4ODk2NCwidGlkIjozMDE4OX0.5WzHlL4FzCj4CSgJiV2l3HHMpdOBxrUnMiyc6UNR5Fo


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 7

Aktualizovaný prehľad udalostí na stredu 12. februára  
  12. 2. 2025, 9:27, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Aktualizovaný prehľad udalostí na stredu 12. februára

Vedúci vydania:

predpoludním: J. Vajdeľová

popoludní: I. Matejička

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

---------------------------------------------------------------

Technická podpora: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

09.00 Konferencia Nie kyberšikane

Košice, Kasárne/Kulturpark Košice, Kukučínova 2

09.00 First Lego League - Regionálny turnaj Challenge a festival Explore

Témou tohto ročníka pod názvom Submerged je výskum oceánov pre lepšiu budúcnosť nás všetkých

Košice, UPJŠ, Prírodovedecká fakulta, Jesenná 5

09.00 Konferencia Cyklokoalície: Cyklomestá (12. - 13. februára)

Téma: Mobilita a kvalita života v mestách a obciach

Trnava, Malý Berlín, Štefánikova č. 4

09.15 TK strany Demokrati

Téma: Oznam Ficovi: Taraba porušuje zákon! Zaujíma Vás to, pán premiér?

Bratislava, pred Úradom vlády SR

10.00 Finále súťaže Guardians

Experti budú brániť slovenskú energetickú infraštruktúru pred útokom zahraničných hackerov

Bratislava, Slovenská sporiteľňa, centrála, Tomášikova č. 48

10.00 TK strany Demokrati

Téma: Čo zatajil Kamenický o dlhopisoch?

Bratislava, centrála Demokratov, Miletičova 21

10.00 TK hnutia Progresívne Slovensko

Téma: Zastavme ďalšiu vlnu zdražovania

Bratislava, centrála PS, Štúrova ulica č. 4, vchod z Jesenského ulice

text, zvuk

10.00 73. schôdza vlády SR
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Bratislava, ÚV SR, Námestie slobody č. 1, vstup bude z Leškovej ulice

text, video, zvuk, foto, live

10.30 Brífing Kresťanskej únie

Téma: Stanovisko Kresťanskej únie k ústavným zmenám navrhovaným R. Ficom

Bratislava, NR SR, tlačová miestnosť, Námestie A. Dubčeka 1

text, zvuk

11.00 TK strany Sloboda a Solidarita

Téma: Vyhlásenie predsedu SaS Branislava Gröhlinga o aktuálnom politickom dianí a Nové aspekty a nebezpečenstvá v súvislosti s
elektrárňou Málinec.

Bratislava, Liberálny dom, Priemyselná 8

text, zvuk

14.10 TK Kresťanskodemokratického hnutia

Téma: Kruté dosahy konsolidácie a krátenia daňového bonusu na rodiny s deťmi

Bratislava, centrála KDH, 3. poschodie, Šafárikovo nám. 4

text, zvuk

14.30 Premiéra seriálu Vina za účasti hercov a tvorcov

Bratislava, Cinemax Bory Mall

text, video, zvuk, foto

14.30 Otvorenie zrekonštruovaných priestorov rehabilitácie

Banská Bystrica, DFNsP, Námestie Ludvíka Svobodu 4

text, zvuk, foto, video

15.30 Vernisáž Archívy - základ identity štátu

70 rokov organizovaného archívnictva na Slovensku a 50 rokov od prijatia prvého slovenského zákona o archívnictve.

Výstava potrvá do 18. marca 2025.

Bratislava, Bratislavský hrad, Západná terasa

text, foto

16.00 Oceňovanie troch najstarších párov

Ocenené budú za ich dlhoročný manželský zväzok za účasti primátora mesta Piešťany Petra Jančoviča

Piešťany, mestská knižnica

text

16.00 Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava - Devínska Nová Ves

Bratislava, Vila Košťálová, sobášna sieň, Novoveská ulica č. 17

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk
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Svet okolo nás  
  12. 2. 2025, 9:34, Relácia: Svet okolo nás, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Slovenská televízia a rozhlas, Sentiment: Pozitívny, Téma: Fakulty

a ústavy UPJŠ, Kľúčové slová: Martin Pizňak
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 552 EUR 

[strojový prepis] …Pod ani k Martin piznak počas svojich ciest navštevuje svetové záhrady a výstavy rastlín. Presne pred rokom sa
vybral do kráľovskej botanickej záhrady ukrdans v Londýne. Táto historická záhrada vznikla v 18. storočí. Stojí v nej 44 pamiatkovo
chránených objektov a jej rozsiahle zbierky živého aj uloženého materiálu využívajú vedci z celého sveta.…
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Štúdio 24  
  12. 2. 2025, 11:44, Relácia: Štúdio 24, Stanica: JOJ 24, Vydavateľ: Slovenská produkčná, a.s., Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Pavol Jarčuška

[strojový prepis] …Koho môže chrípka ohroziť, aké sú jej komplikácie, nám povie práve teraz profesor Pavol Jarčuška. Vitajte v jej 24.
Dobrý deň. Pán profesor, aká je teda súčasná situácia s počtom a stavom pacientov, ktorí majú komplikovanú chrípku na vašej klinike
ešte pribúdajú? No ono sa to obmieňa každý deň.…
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Kultúrne správy Rádia Devín  
  12. 2. 2025, 14:00, Relácia: Kultúrne správy Rádia Devín, Stanica: Rádio Devín, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

[strojový prepis] …Šestnásteho februára študenti histórie na univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach otvorili v areáli na
mojzisovej. Ulici netradičnú výstavu memento ho my, teda pamätaj na ľudskosť. Pozostáva z dvanástich stromov, symbolov, ktoré
odkazujú na historické udalosti Košíc.…
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  12. 2. 2025, 14:50, Zdroj: cusp.uniba.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
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Slovník prekladateliek a prekladateľov: vedy o človeku a kultúre

Dňa 20. februára 2025 sa uskutoční prezentácia publikácie Slovník prekladateliek a prekladateľov: vedy o človeku a kultúre.

12. 02. 2025 14.50 hod.

Slovník prekladateliek a prekladateľov: vedy o človeku a kultúre (eds. Bednárová, Katarína-Mária Kusá-Silvia Rybárová, Bratislava: Ústav
svetovej literatúry SAV, VEDA 2024) prináša 95 hesiel venovaných slovenským prekladateľkám a prekladateľom socio-humanitnovednej
literatúry pôsobiacim v 20. a sčasti aj 21. storočí spolu s prehľadom najvýznamnejších diel filozofického, sociologického, historického,
literárnovedného a umenovedného zamerania, ktoré boli preložené a vydané na Slovensku od medzivojnového obdobia po súčasnosť.
Slovník predstavuje vo svojej komplexnosti dôležitý nástroj skúmania foriem a spôsobov cirkulácie vedeckých poznatkov a ich transferu v
prijímajúcej kultúre, ako aj skúmania prekladovej a knižnej kultúry. Určený je osobám, ktoré sa pohybujú v oblasti humanitných vied,
prekladateľstva, translatológie, kultúry, ale aj študujúcim a širšiemu publiku so záujmom o oblasť socio-humanitných vied.

Slovník obsahuje okrem ústrednej heslovej časti dve úvodné štúdie v slovenčine a v angličtine, ktoré mapujú historický prekladový a
kultúrny kontext (I.), typy recepcie a historickú a súčasnú vydavateľskú situáciu (II.); obsahuje tiež heslár, register, bibliografickú časť
sekundárnej literatúry použitej pri tvorbe hesiel a výberový súpis prekladov. Nechýba obrazová príloha, ktorá približuje výtvarnú podobu
vydávania socio-humanitnovednej literatúry v rôznych vydavateľstvách a edíciách. Spôsob spracovania a previazania hesiel,
prekladateľov, autoriek a diel, spôsob použitia skratiek autorov a iných skratiek je vysvetlený v Predslove.

Slovník prekladateliek a prekladateľov: vedy o človeku a kultúre je spoločným dielom vedeckého kolektívu Ústavu svetovej literatúry SAV,
v. v. i., Ústavu slovenskej literatúry SAV, v. v. i., Filozofickej fakulty UK v Bratislave, Filozofickej fakulty UKF v Nitre, Filozofickej fakulty
UMB v Banskej Bystrici, Filozofickej fakulty UPJŠ v Košiciach a Filozofickej fakulty PU v Prešove.

Vznik publikácie bol podporený Agentúrou na podporu výskumu a vývoja na základe zmluvy č. APVVV-21-0198 Preklad a aspekty
recepcie spoločenskovedných a humanitnovedných textov ako kultúrny a literárny transfer v 20. storočí a projektom VEGA 2/0092/23
Preklad a prekladanie v dejinách a súčasnosti slovenského kultúrneho priestoru. Premeny podôb, statusu a funkcií: texty, osobnosti,
inštitúcie.

Odkaz na publikáciu

Obálka publikácie
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Vychutnajte si krásu a vôňu exotických orchideí v Botanickej záhrade  
  12. 2. 2025, 15:15, Zdroj: eastmag.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ
Dosah: 440 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 89 EUR 

Vychutnajte si krásu a vôňu exotických orchideí v Botanickej záhrade

Pridajte komentár

2 min. čítania

Botanická záhrada Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pozýva na výstavu Orchidey – skvosty v ríši rastlín, ktorá bude
oficiálne otvorená pre verejnosť v piatok 14. februára a potrvá do 2. marca.

Návštevníci môžu navštíviť skleníky Botanickej záhrady na Mánesovej 23 v Košiciach denne od 9. do 17. hod. Vo vestibule záhrady sa
bude konať aj predaj orchideí.

Orchidey sú naozaj výnimočné rastliny, ktoré ľahko podliehajú vývojovým zmenám a dobre sa medzi sebou krížia, preto sú jednotlivé
rody a druhy orchideí také variabilné. To ponúka priestor na šľachtenie a vďaka tisíckam hybridov a kultivarov bude na výstave
predstavená pestrá paleta farieb, tvarov, ale aj veľkostí týchto rastlín.

„ Na výstave bude odprezentovaných približne 900 kusov rastlín z rodov ako lišajovec, vanda, cymbídium, dendróbium či črievičkovec.
Ide o rastliny žijúce na zemi, teda terestricky alebo také, ktoré žijú epifytickým spôsobom, teda prichytené vysoko na stromoch, kde majú
dostatok svetla. Známymi zástupcami oboch skupín sú rastliny z rodu cymbídium. Tvoria veľké kvety a mohutné trsy, výška rastlín sa
pohybuje od 0,3 až do 1,5 metra. Tieto robustné orchidey sú rozšírené v horských oblastiach južnej a juhovýchodnej Ázie a Austrálie.
Existuje asi 50 druhov cymbídií, samozrejme, množstvo kultivarov a hybridov, “ vysvetľuje vedúca Oddelenia tropickej a subtropickej flóry
Botanickej záhrady UPJŠ Valéria Kocová.

Patria medzi ohrozené druhy

Hoci sú u nás orchidey mimoriadne populárne a bežne dostupné, odborníci upozorňujú, že orchidey vyskytujúce sa v prírode patria
medzi ohrozené druhy najmä kvôli nadmernému zberu, ale aj úbytku prirodzených biotopov týchto rastlín. Preto takmer všetky rody a
druhy orchideí boli zahrnuté v druhej prílohe Dohovoru o medzinárodnom obchode s ohrozenými druhmi (CITES – Convention on
International Trade in Endangered Species of Wild Fauna and Flora) alebo tzv. Washingtonskej konvencie, pričom jej prvá príloha
zahŕňala menší počet orchideí. Z uvedených dôvodov je komerčný medzinárodný obchod s exemplármi z voľne žijúcich zdrojov
zakázaný.

tlačová správa

Autor: tlačová správa
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Košice:Mesto víta postúpenie podnetu o MČ na ÚS, no zmenu považuje za nevyhnutnú

Košice 12. februára (TASR) - Vedenie mesta Košice oceňuje rozhodnutie generálneho prokurátora SR Maroša Žilinku postúpiť podnet
týkajúci sa možného zlučovania mestských častí (MČ) na Ústavný súd (ÚS). Primátor Jaroslav Polaček tvrdí, že chce predísť
neuváženému rozhodovaniu, ktoré by v budúcnosti mohlo spôsobiť škody. Zmenu súčasného stavu zároveň považuje za nevyhnutnú.
Informovalo o tom mesto na svojej webovej stránke. Primátor podľa vlastných slov víta debatu o nutnosti zmeny modelu Košíc s 22 MČ,
ktorý je podľa neho mimoriadne nákladný a neudržateľný. "Hovorím to už dlhé roky a na tom sa nič nemení. Vnímam ale veľmi citlivo
spor medzi starostami menších MČ a niektorými starostami veľkých MČ. Preto je veľmi dôležité počkať si, ako rozhodne ÚS," uviedol.
Potrebné je podľa neho počkať aj na výsledky analýzy modelu košickej samosprávy, ktorú bude realizovať Technická univerzita Košice
(TUKE). Sľubuje si od nej odporúčanie, ktoré bude najvýhodnejšie pre obyvateľov Košíc. "Pre čo najlepší výsledok a konkrétne
legislatívne návrhy chce mesto zabezpečiť širokú odbornú debatu, vrátane zástupcov samosprávy v Košiciach," dodáva magistrát s tým,
že cieľom je dosiahnuť efektívnejší model samosprávy, ušetriť financie, zvýšiť transparentnosť a pomôcť tak ďalšiemu rozvoju Košíc.
Mesto vlani v septembri informovalo, že v spolupráci s TUKE a Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach spustilo proces analýzy
v súvislosti s počtom miestnych úradov a ich kompetenciami. Tému zlučovania MČ ešte predtým opätovne otvoril poslanecký Košický
klub, ktorý uvedenú analýzu považuje za odsúvanie problému a vyhodenie peňazí. Predseda klubu Ladislav Lörinc, ktorý je zároveň
starostom MČ Sídlisko KVP v uplynulých dňoch na sociálnej sieti uviedol, že o zlučovaní MČ sa hovorí roky, no legislatíva na to
nevytvára procesné predpoklady. "Tí istí dlhoroční starostovia tvrdia, že im nejde o ich vlastné platy, ale keď príde na riešenie, riešenia
nehľadajú," zverejnil. Dúfa, že ÚS rozhodne čo najskôr a samotné podanie nie je odďaľovaním riešenia. "Politici, ktorí nemajú skutočný
záujem riešiť problém, ale chcú chrániť svoje pozície a pozície pre spolustraníkov budú tvrdiť, že nemôžeme robiť nič. Musíme čakať na
ÚS, musíme čakať na výsledky analýzy. Musíme jednoducho čakať, až príde volebný rok 2026 a povieme, že už je neskoro na akékoľvek
zmeny. Stratené ďalšie štyri roky," dodal. Ak ÚS vráti zákon do predošlého znenia, referendum v MČ bude potrebné a reálne sa tak
podľa neho nič nezmení. Žilinka minulý týždeň napadol na ÚS ustanovenia zákona o meste Košice, ktoré umožňujú zrušenie či zlúčenie
MČ bez konania miestneho referenda. Urobil tak na podnet 14 košických MČ. Súčasne navrhol pozastaviť účinnosť ustanovení. Novelu
zákona schválil parlament v marci 2023. Na generálnu prokuratúru sa obrátili starostovia takzvaných malých MČ. Vylúčenie priamej
účasti ich obyvateľov o zmenách pri zlučovaní MČ považujú za diskriminačné a nedemokratické. sem hol mj

Autor: TASR
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Košice:Mesto víta postúpenie podnetu o MČ na ÚS, no zmenu považuje za nevyhnutnú

Košice 12. februára (TASR) - Vedenie mesta Košice oceňuje rozhodnutie generálneho prokurátora SR Maroša Žilinku postúpiť podnet
týkajúci sa možného zlučovania mestských častí (MČ) na Ústavný súd (ÚS). Primátor Jaroslav Polaček tvrdí, že chce predísť
neuváženému rozhodovaniu, ktoré by v budúcnosti mohlo spôsobiť škody. Zmenu súčasného stavu zároveň považuje za nevyhnutnú.
Informovalo o tom mesto na svojej webovej stránke.

Primátor podľa vlastných slov víta debatu o nutnosti zmeny modelu Košíc s 22 MČ, ktorý je podľa neho mimoriadne nákladný a
neudržateľný. "Hovorím to už dlhé roky a na tom sa nič nemení. Vnímam ale veľmi citlivo spor medzi starostami menších MČ a
niektorými starostami veľkých MČ. Preto je veľmi dôležité počkať si, ako rozhodne ÚS," uviedol.

Potrebné je podľa neho počkať aj na výsledky analýzy modelu košickej samosprávy, ktorú bude realizovať Technická univerzita Košice
(TUKE). Sľubuje si od nej odporúčanie, ktoré bude najvýhodnejšie pre obyvateľov Košíc. "Pre čo najlepší výsledok a konkrétne
legislatívne návrhy chce mesto zabezpečiť širokú odbornú debatu, vrátane zástupcov samosprávy v Košiciach," dodáva magistrát s tým,
že cieľom je dosiahnuť efektívnejší model samosprávy, ušetriť financie, zvýšiť transparentnosť a pomôcť tak ďalšiemu rozvoju Košíc.

Mesto vlani v septembri informovalo, že v spolupráci s TUKE a Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach spustilo proces analýzy
v súvislosti s počtom miestnych úradov a ich kompetenciami. Tému zlučovania MČ ešte predtým opätovne otvoril poslanecký Košický
klub, ktorý uvedenú analýzu považuje za odsúvanie problému a vyhodenie peňazí.

Predseda klubu Ladislav Lörinc, ktorý je zároveň starostom MČ Sídlisko KVP v uplynulých dňoch na sociálnej sieti uviedol, že o
zlučovaní MČ sa hovorí roky, no legislatíva na to nevytvára procesné predpoklady. "Tí istí dlhoroční starostovia tvrdia, že im nejde o ich
vlastné platy, ale keď príde na riešenie, riešenia nehľadajú," zverejnil. Dúfa, že ÚS rozhodne čo najskôr a samotné podanie nie je
odďaľovaním riešenia.

"Politici, ktorí nemajú skutočný záujem riešiť problém, ale chcú chrániť svoje pozície a pozície pre spolustraníkov budú tvrdiť, že
nemôžeme robiť nič. Musíme čakať na ÚS, musíme čakať na výsledky analýzy. Musíme jednoducho čakať, až príde volebný rok 2026 a
povieme, že už je neskoro na akékoľvek zmeny. Stratené ďalšie štyri roky," dodal. Ak ÚS vráti zákon do predošlého znenia, referendum v
MČ bude potrebné a reálne sa tak podľa neho nič nezmení.

Žilinka minulý týždeň napadol na ÚS ustanovenia zákona o meste Košice, ktoré umožňujú zrušenie či zlúčenie MČ bez konania
miestneho referenda. Urobil tak na podnet 14 košických MČ. Súčasne navrhol pozastaviť účinnosť ustanovení. Novelu zákona schválil
parlament v marci 2023. Na generálnu prokuratúru sa obrátili starostovia takzvaných malých MČ. Vylúčenie priamej účasti ich obyvateľov
o zmenách pri zlučovaní MČ považujú za diskriminačné a nedemokratické.

sem hol mj

Autor: SEM
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Košice vítajú postúpenie podnetu o mestských častiach na Ústavný súd

Zdieľaj na Facebooku

Ilustračná snímka. Foto: TASR

Primátor podľa vlastných slov víta debatu o nutnosti zmeny modelu Košíc s 22 MČ, ktorý je podľa neho mimoriadne nákladný a
neudržateľný.

včera 16:12

Košice 12. februára (TASR) - Vedenie mesta Košice oceňuje rozhodnutie generálneho prokurátora SR Maroša Žilinku postúpiť podnet
týkajúci sa možného zlučovania mestských častí (MČ) na Ústavný súd (ÚS). Primátor Jaroslav Polaček tvrdí, že chce predísť
neuváženému rozhodovaniu, ktoré by v budúcnosti mohlo spôsobiť škody. Zmenu súčasného stavu zároveň považuje za nevyhnutnú.
Informovalo o tom mesto na svojej webovej stránke.

Primátor podľa vlastných slov víta debatu o nutnosti zmeny modelu Košíc s 22 MČ, ktorý je podľa neho mimoriadne nákladný a
neudržateľný. "Hovorím to už dlhé roky a na tom sa nič nemení. Vnímam ale veľmi citlivo spor medzi starostami menších MČ a
niektorými starostami veľkých MČ. Preto je veľmi dôležité počkať si, ako rozhodne ÚS," uviedol.

Potrebné je podľa neho počkať aj na výsledky analýzy modelu košickej samosprávy, ktorú bude realizovať Technická univerzita Košice
(TUKE). Sľubuje si od nej odporúčanie, ktoré bude najvýhodnejšie pre obyvateľov Košíc. "Pre čo najlepší výsledok a konkrétne
legislatívne návrhy chce mesto zabezpečiť širokú odbornú debatu, vrátane zástupcov samosprávy v Košiciach," dodáva magistrát s tým,
že cieľom je dosiahnuť efektívnejší model samosprávy, ušetriť financie, zvýšiť transparentnosť a pomôcť tak ďalšiemu rozvoju Košíc.

Mesto vlani v septembri informovalo, že v spolupráci s TUKE a Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach spustilo proces analýzy
v súvislosti s počtom miestnych úradov a ich kompetenciami. Tému zlučovania MČ ešte predtým opätovne otvoril poslanecký Košický
klub, ktorý uvedenú analýzu považuje za odsúvanie problému a vyhodenie peňazí.

Predseda klubu Ladislav Lörinc, ktorý je zároveň starostom MČ Sídlisko KVP v uplynulých dňoch na sociálnej sieti uviedol, že o
zlučovaní MČ sa hovorí roky, no legislatíva na to nevytvára procesné predpoklady. "Tí istí dlhoroční starostovia tvrdia, že im nejde o ich
vlastné platy, ale keď príde na riešenie, riešenia nehľadajú," zverejnil. Dúfa, že ÚS rozhodne čo najskôr a samotné podanie nie je
odďaľovaním riešenia.

"Politici, ktorí nemajú skutočný záujem riešiť problém, ale chcú chrániť svoje pozície a pozície pre spolustraníkov budú tvrdiť, že
nemôžeme robiť nič. Musíme čakať na ÚS, musíme čakať na výsledky analýzy. Musíme jednoducho čakať, až príde volebný rok 2026 a
povieme, že už je neskoro na akékoľvek zmeny. Stratené ďalšie štyri roky," dodal. Ak ÚS vráti zákon do predošlého znenia, referendum v
MČ bude potrebné a reálne sa tak podľa neho nič nezmení.

Žilinka minulý týždeň napadol na ÚS ustanovenia zákona o meste Košice, ktoré umožňujú zrušenie či zlúčenie MČ bez konania
miestneho referenda. Urobil tak na podnet 14 košických MČ. Súčasne navrhol pozastaviť účinnosť ustanovení. Novelu zákona schválil
parlament v marci 2023. Na generálnu prokuratúru sa obrátili starostovia takzvaných malých MČ. Vylúčenie priamej účasti ich obyvateľov
o zmenách pri zlučovaní MČ považujú za diskriminačné a nedemokratické.

Autor: TASR
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[strojový prepis] …Rok čo rok šikovné ruky zamestnancov dotvoria v skleníkoch neopakovateľnú farebnú živú mozaiku stovky
rôznorodých rastlín, uvidia návštevníci výstavby orchideí skvosty v ríši rastlín v botanickej záhrade univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach už od tohto piatku.…
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Slovenský rozhlas sa pripája k Svetovému dňu rozhlasu

12/02/2025

13. február je Svetovým dňom rozhlasu (UNESCO World Radio Day), ktorý vyhlásila Organizácia Spojených národov pre vzdelávanie,
vedu a kultúru (UNESCO) s cieľom osláviť rádio ako médium a zároveň zvýšiť povedomie o jeho význame v každodennom živote ľudí.
Slovenský rozhlas k tomuto medzinárodnému dňu pripravil špeciálne vysielanie.

Cieľom UNESCO World Radio Day je podporiť spoluprácu medzi vysielateľmi a motivovať väčšie sieťovanie i zdieľanie vedomostí medzi
rádiovými stanicami a profesionálmi. Každý rok sa sústredí na rôzne témy, ktoré zdôrazňujú sociálne, kultúrne a ekonomické prínosy
rádia. Tohtoročná téma znie „ Rozhlas a klimatická zmena“.

Rádio Slovensko

Večer o 19.00 h bude patriť v Rádiu Slovensko hudobnej oslave rádia ako média v relácií Svet hudby, v ktorej zaznejú skladby, ktoré
majú slovo „rádio“ vo svojom názve, vrátane hitov Richarda Müllera, skupiny Vidiek, Robbieho Williamsa či The Corrs. Súčasťou
podujatia bude aj spolupráca s mladými dizajnérmi zo Súkromnej školy umeleckého priemyslu Bohumila Baču, ktorých tvorba inšpirovaná
rádiom bude vystavená vo foyeri rozhlasovej Pyramídy.

Rádio Devín

Rádio Devín sa v rámci Svetového dňa rozhlasu zameria na spojenie rozhlasu a klimatickej zmeny. Prostredníctvom literatúry, hudby a
diskusií s osobnosťami umenia bude reflektovať na environmentálne výzvy i postavenie rozhlasu v dnešnej spoločnosti. Relácia Ranné
Ladenie o 8.20 h prinesie rozhovor moderátorky Hany Rodovej s Mariánom Gladišom z Filozofickej fakulty UPJŠ o význame rozhlasu a
odkaze významného košického tvorcu Antona Prídavka. Literárny blok Poézia klimatickej krízy o 13.00 h predstaví tvorbu Dominiky
Moravčíkovej, Michala Talla a Márie Ferenčuhovej. V popoludňajšej Ladenie o 14.10 h, bude hosťom výtvarník Rudolf Sikora ktorý sa
téme klimatickej zmeny venoval ešte predtým, ako sa o nej začalo hovoriť vo verejnom priestore. Poézia Kataríny Feníkovej v cykle
Verše o 15.50 h zachytí ekologickú nerovnováhu cez metaforické obrazy súčasného sveta. Večer vyvrcholí o 20.30 h hudobným
špeciálom Veľké hudobné diela, ktorý prinesie kompozície reflektujúce klimatické zmeny, vrátane diel Philipa Glassa, Sebastiana
Curriera či Stevena Mackeyho.

Rádio Regina

Rádio Regina Západ oslávi Svetový deň rozhlasu 13. februára tematickým vysielaním zameraným na prínos rozhlasu k zvyšovaniu
povedomia o klimatických zmenách. Prostredníctvom reportáží predstaví inšpiratívne projekty, ktoré prispievajú k ochrane životného
prostredia a motivujú k zodpovednému správaniu. Poslucháči sa dozvedia o komunitných záhradách, projektoch na obnovu biodiverzity
či rôznych regionálnych aktivitách, ktoré pomáhajú udržať prírodu v lepšej kondícii. Druhou dôležitou témou budú ekologické projekty
základných a stredných škôl.

Rádio Regina Stred sa zapojí do celosvetového projektu UNESCO World Radio Day tematickým vysielaním zameraným na rozhlas a
klimatickú zmenu. Vo svojich príspevkoch priblíži reálne dopady environmentálnych zmien na život obyvateľov regiónu. Redaktori sa
naživo prihlásia z Jelšavy, Oravskej priehrady, Rajca, Veľkého Krtíša, Turca, Liptova a prinesú množstvo informácií o aktivitách a
projektoch týkajúcich sa tejto témy.

Rádio Regina Východ sa pri príležitosti Svetového dňa rozhlasu bude venovať významu rozhlasového média v životoch ľudí a pripomenie
si jeho historické momenty na východnom Slovensku. Ranné Myšlienky na dnes prinesú úvahu spisovateľa Petra Karpinského o tom, akú
úlohu zohráva rozhlas v každodennom živote a prečo je jeho význam stále aktuálny. Predpoludním sa Jana Pataráková v rozhovore
stretne s najstaršími dídžejmi východného Slovenska, ktorí formovali hudobnú scénu v rokoch 1968 – 2000. Popoludňajšia relácia
Zahrajte mi túto ponúkne poslucháčom výnimočný archívny poklad – najstaršiu rozhlasovú nahrávku ľudovej hudby z roku 1951.
Rozhlasový štáb vtedy zaznamenal na magnetofónový pás spev žien z folklórnej družiny v šarišskej obci Fintice.

Rádio_FM

Moderátor denného vysielania v Rádiu_FM Peter Dolník alias Faun pri príležitosti Svetového dňa rozhlasu spracuje príspevok, ktorý sa
venuje činnosti EBU a členstvu Slovenského rozhlasu v tejto únii.

Rádio Slovakia International
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Rádio Slovakia International sa aj tento rok pripojí k Svetovému dňu rozhlasu sériou príspevkov ktoré sa zamerajú na úlohu rozhlasu v
informovaní verejnosti o environmentálnych otázkach a jeho vplyv na formovanie globálnych politických rozhodnutí.

Anglická redakcia oslovila Mirtu Lourenco, šéfku Oddelenia pre rozvoj médií a médií v núdzových situáciách v UNESCO. V rozhovore s
redaktorkou Martinou Šimkovičovou Greňovou sa budú venovať Parížskej dohode,podľa ktorej je rok 2025 kľúčový pre udržanie nárastu
globálnej teploty pod kritickou hranicou 2 °C.

Slovenská redakcia prinesie rozhovor s Romanom Bombošom, ktorý priblíži ako ekologické témy dlhodobo rezonujú v Slovenskom
rozhlase. Príspevok bude doplnený ukážkami z relácií RSI, Rádia Slovensko a Rádia Regina, pričom zástupca poverený vedením
Slovenského rozhlasu zdôrazní aj interné ekologické opatrenia ako sú úspora energií a separovanie odpadu.

Téma klimatickej zmeny zaznie v príspevkoch nielen v slovenčine a angličtine, ale aj vo francúzštine, španielčine, ruštine a nemčine.
Okrem vysielania budú materiály dostupné aj na webových stránkach RSI, aby inšpirovali poslucháčov k aktívnej účasti na ochrane
životného prostredia a k zapojeniu sa do spoločenskej diskusie o klimatických otázkach.

Rádio Junior

Rádio Junior pripravilo pre svojich poslucháčov špeciálny „ušatý týždeň “, ktorý bude trvať až do 17. februára. Prostredníctvom rozprávok,
dramatizácií a populárno-náučných programov sa deti dozvedia, aký význam má počúvanie a ako rádio formuje náš svet. Malí aj veľkí
poslucháči sa môžu tešiť na rozprávku Tomáša Janovica Ako išiel magnetofón na návštevu, v podaní Zdeny Gruberovej. Mayské legendy
zaznejú v seriáli Lakandónske rozprávky a rozhlasová hra Osem uší od Viliama Klimáčka prevedie poslucháčov zvukovou históriou
Slovenska od roku 1938 až po víziu budúcnosti v roku 2038. Medzi klasické poklady patrí Veľmi dôležitá rozprávka od Márie Ďuríčkovej,
ktorú pred štyridsiatimi rokmi nahral Karol Machata a ktorá dodnes patrí k legendám rozhlasového archívu. Rádio Junior ponúkne aj
špeciálnu rozhlasovú rozprávku Hany Naglik Ako medveď k ušiam, uši k rozumu a deti k rádiu prišli, ktorú číta Robert Roth. Rádio Junior
nezabúda ani na popularizačné programy. V relácii z oceneného cyklu Čo by bolo, keby…? sa deti dozvedia viac o slovenských
vynálezcoch, najmä o Jozefovi Murgašovi, priekopníkovi bezdrôtového prenosu hlasu. Moderátorka Rozália Vlasková sa vydá na
návštevu k rádioamatérom z Rádioklubu Slovenskej technickej univerzity – Omega, ktorí poslucháčom priblížia fascinujúci svet rádiových
vĺn. A aby dobrodružstvo bolo úplné, Traja pátrači vyriešia jednu zo svojich záhad práve vďaka rozhlasovému signálu.

Rádio Litera

Rádio Litera sa pri príležitosti Svetového dňa rozhlasu bude venovať histórii rozhlasového vysielania na Slovensku a vo štvrtok 13.
februára ponúkne tematický dvojhodinový blok. V pásme Kvety Slobodníkovej Život na zvukovom páse zaznie portrét legendárnej
rozhlasovej režisérky Viery Weidlerovej. V relácii Zóna faktu sa Ivica Ruttkayová zameria na rok 1968 a na to, aké dôležité médium bol
rozhlas v tomto období. V programe Stratení v čase – Rozhlasáci a rozhlasáčky v auguste 1968 si poslucháči vypočujú autentické
výpovede Slava Kalného, Štefana Horského, Fedora Mikoviča, Jána Bábika a Júlie Lesnej. Štvrtkový blok uzavrie krátky Príbeh na
týždeň: 90 rokov Československého rozhlasu, v ktorom Ľuboš Kasala zachytí vývoj rozhlasového vysielania. V piatok bude tematické
vysielanie pri príležitosti Svetového dňa rozhlasu pokračovať druhou časťou Príbehu na týždeň. Juraj Kovalčík v premiére svojej eseje O
živote s rádiom a nemožnosti života po rádiu prinesie osobnú výpoveď o tom, ako rádio ovplyvnilo jeho život a prečo je jeho význam stále
aktuálny.

Rádio Patria

Rádio Patria uverejní krátku diskusiu, v ktorej sa stretnú najmladší a najstarší tvorcovia tohto programového okruhu a moderovať ju bude
redaktor z generácie Z. Témou bude miesto rozhlasu, ako média v dobe digitálnych technológií.

PR: Mgr. Zuzana Vicelová

Vedúca Odboru komunikácie

redakcia PremiumNews
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Misia zdravie: Milióny eur na redukciu odvrátiteľných úmrtí

Misia zdravie

Na misii sa podieľajú štyri hlavné odborné tímy, prvé investície majú byť spustené už na jeseň

Investície do výskumu, vývoja a inovácií v rámci Misie zdravie 2024 - 2030 majú do piatich rokov zabezpečiť lepšiu kvalitu života
Slovákov. Cieľom projektu je vytvoriť jasnú a efektívnu cestu pacienta, aby sa už nestrácal v systéme, ale mal rýchly a spoľahlivý prístup
k potrebnej starostlivosti. Odhadovaný rozpočet sa pohybuje v stovkách miliónov eur. Prvé investície do prioritných projektov plánujú
rozbehnúť na jeseň tohto roka.

Misia je novinkou výskumného a inovačného programu Horizont Európa na roky 2021 - 2027. Je založená na nadrezortnej spolupráci.
Koordinátorom projektu je Výskumná a inovačná autorita (VAIA) ako súčasť Úradu podpredsedu vlády SR pre Plán obnovy a znalostnú
ekonomiku v spolupráci s ministerstvom zdravotníctva.

„Misia zdravie nie je len projekt – je to reformný plán, ktorý spája vyše 100 odborníkov s cieľom zvýšiť kvalitu života viac ako trom
miliónom občanov. Prostredníctvom prepojenia výsledkov výskumu a inovácií so zdravotným systémom sa zameriava na tri najkritickejšie
medicínske oblasti, ktoré zodpovedajú za viac ako 80 % všetkých odvrátiteľných úmrtí na Slovensku,“ uviedla VAIA.

Kritickými oblasťami sú onkológia, neurológia a kardiológia, pričom špecifickou skupinou, ktorej sa misia venuje, sú deti. „Práve vďaka
inovatívnym technologickým riešeniam a najnovším poznatkom výskumu sa misia snaží nastaviť efektívnu prevenciu, skríning, včasný
záchyt, správnu diagnostiku a liečbu, pričom zavedie funkčný model manažmentu cesty pacienta,“ priblížila VAIA.

„Veríme, že vďaka prepojeniu inovácií, financií a odborníkov sa podarí z doteraz krivej cesty pacienta urobiť cestu rovnú,“ poznamenal
zástupca pacientov Richard Fides.

Ciele projektu

Na misii sa podieľajú štyri hlavné odborné tímy, pričom na projekte participujú aj pracovné skupiny, ktoré dopĺňajú cestu pacienta v jej
fázach, od primárnej prevencie až po paliatívnu starostlivosť. Ide o pacientske organizácie, ambulantný sektor, nemocnice,
zdravotníckych pracovníkov, regióny, lekárske fakulty, poisťovne, liečebné kúpele, paliatívnu starostlivosť a záchrannú službu.

V onkologickom tíme pôsobia prof. MUDr. Michal Mego, DrSc., MUDr. Vladimír Baláž, PhD., MUDr. Jozef Dolník, PhD., MPH, či MUDr.
Bela Mriňáková, PhD., MPH, MHA. Neurológiu zastrešujú prof. MUDr. Matej Škorvánek, PhD., prof. MUDr. Zuzana Gdovinová, CSc.,
FESO, FEAN, prof. MUDr. Peter Valkovič, PhD. či prof. MUDr. Štefan Sivák, PhD.

Kardiológiu pokrývajú doc. MUDr. Eva Goncalvesová, CSc., prof. MUDr. Daniel Pella, PhD., prof. MUDr. Matej Samoš, PhD., MUDr.
Anna Vachulová, PhD. a MUDr. Allan Böhm, MSc., PhD., MBA, FESC, FJCS. Pediatriu zastupujú prof. MUDr. Alexandra Kolenová,
PhD., doc. MUDr. Miriam Kloníková, PhD., prof. MUDr. Ingrid Schusterová, PhD. a MUDr. Elena Prokopová.

„Hlavným KPI (kľúčovým ukazovateľom výkonnosti) Misie zdravie je znížiť aktuálnu mieru odvrátiteľných úmrtí v oblastiach onkológie,
neurológie a kardiológie na Slovensku,“ informovala VAIA. Priebežnými cieľmi v rámci jednotlivých pilierov misie sú zvýšenie
porozumenia diagnóz, ich hlavných príčin a zvýšenie povedomia verejnosti, ako aj účasti na skríningových vyšetreniach a skrátenie času
od objavenia prvých príznakov po začatie liečby.

Ďalšími cieľmi sú záchyt pacientov v skorších štádiách ochorenia, zníženie duplicít v diagnostických procesoch, zlepšenie zberu
relevantných dát a ich zdieľanie medzi poskytovateľmi zdravotnej starostlivosti, ako aj zvýšenie výkonnosti poskytovateľov zdravotnej
starostlivosti.

Úlohou misie je tiež zlepšiť pracovné podmienky, stabilizovať personál v zdravotníckych zariadeniach, zvýšiť medicínsku kvalitu
poskytovaných služieb a zlepšiť dostupnosť inovatívnej farmakoterapie.

Vyše 50 miliónov v prvej fáze

„Cieľ je ušľachtilý, konečne môžeme hovoriť, že máme nástroj a pýtať sa odbornej akademickej obce, kde vidia priestor, ako pomôcť
pacientom. Čo je dôležité, že misia má finančné krytie,“ uviedol štátny tajomník Michal Štofko.

VAIA informovala, že odhadovaný rozpočet misie do roku 2030 sa pohybuje v stovkách miliónov eur, pričom v prvej fáze realizácie majú 
k dispozícii 52 miliónov eur z fondov EÚ v rámci Programu Slovensko. Zároveň sa počíta aj s ďalšími zdrojmi financovania, najmä pre
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Bratislavský kraj, ktorý má z európskych fondov obmedzenú podporu.„Finančné prostriedky budú investované do pilotných projektov,
ktoré prinášajú inovatívne riešenia, procesy, postupy a technológie s cieľom vyriešiť problémy na ceste pacienta. Po implementácii
pilotných projektov sa tie úspešné následne začlenia do systému tak, aby pacienti už viac neblúdili systémom, pravidlá a zodpovednosti
boli jasne definované a nový model organizácie a poskytovania zdravotnej starostlivosti zvýšil efektivitu celého sektora. Tento prístup
zároveň prispeje k finančnej udržateľnosti zdravotníctva a zlepší jeho fungovanie v kľúčových oblastiach,“ ozrejmila VAIA.

Predseda Výboru NR SR pre zdravotníctvo MUDr. Vladimír Baláž, PhD. deklaroval, že výbor bude presadzovať potrebné zákony a
podporovať projekt aj v parlamente. VAIA informovala, že prvé investície do projektov chcú spustiť už na jeseň.

Autor: Katarína Hájovská
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